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razvoj, kojom je predsjedavao dr . , 
predsjedavanje je preuzela , zamjenica predsjednika Savjeta. 
 

 
 

1. : 
a)  

 
b)  prostora Crne Gore 
c) iji Ujedinjenih nacija o 

 
2.  

a) Pregled svih projekata i aktivnosti 
b)  uz primjenu TNA 

 
3. 

 

4. 
da  

5.  

 

 

********* 

 
dnica 

 
Nakon izlaganja , Radne grupe Savjeta  i proizvodnju i 
Miodraga Burzana, koordinatora novoformirane Radne grupe Savjeta 
Crne Gore  obije grupe,  Savjet je 
Savjeta u periodu april  govog sv
zauzimanja mjesta. P  da se od radnih grupa, u narednom periodu, 

an doprinos u odnosu  konkretni j ih i kvalitetni j ih 

preporuka i predloga politike prema V ladi i preispitivanje pojedinih politika. 
 

********* 
 

 
 

Nakon prezentacija 
, nacionalnog eksperta na novom projektu Kancelarije 



 

 
primjerima,  Savjet je prihvatio i izrazio integraci ja 
K ancelar i je u Ministars  biti korak u 
kapaciteta administr ici je u oblasti og razvoja. Savjet se upoznao sa projektom 

 i pre  da se rezultati projekta, , ponovo 
predstave Savjetu. 

 
********* 

. 

 
 
Savjet je usvojio  a, 
uz ocjenu da se radi o materijalu sa . Savjet 

 K ancelar i ju kao i da sa 
Radnom grupom Savjeta za ovu temu  u cilju inteziviranja napora 
Vlade da se ispune zadaci iz Strategije i napravi revizija ili rebalans Akcionog plana u cilju 
sagledavanja razloga zbog kojih zadaci nisu ispunjeni.  
 

********* 
 

opredjeljenja Crne Gore da 
 

 
Branko Lukovac, koordinator Radne grupe Savjeta za ovu temu, je predstavio  
tekst Analize  , ukazuje na 
najva

 
 
Savjet je prihvatio tekst Analize i  
 

 u saradnji sa Ministarstvom odr  
ga za dal je razmatranje na V ladi, kao  ke koji bi mogli biti korisni ne 

 i  
  Parlamentu da se 20. septembra o.g. povodom  

, 
i za predstavnike civilnog i ostalih segmenata  

 u saradnji sa Radnom grupom za ovu temu, u septembru organizuje okrugli sto na k
biti predstavljena i razmatrana Analiza. 

 
 

 
********* 

 
vi razvoj 

 
Nakon 
na 17. sjednici Savjeta, i naknadnih komentara i , Savjet je konstatovao da u 

ne postoje sredstva za formiranje C entra. P da se u proces 
revizije Nacionalne s  (2012) uzme u obzir pitanje 
kapaciteta , za 

 
 

********* 
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Z A P I S N I K  

 

 

Sjednicu je otvorio predsjednik Savjeta,   

 

Prisutni su: Zoran Jovovi
, 

Sekuli ,  Dragoljub ,  i Mari .  
 
Odsutni su: inaga, 

 
 

Uz konstatovanje kvoruma, predsjednik Savjeta je  javnost, u skladu sa 
Poslovnikom o radu Savjeta, biti obavi

 . Podsjetio je i da je Zapisnik sa 20. 
sjednice, u skladu sa Poslovnikom, prethodno verifikovan elektronskim putem.  
 
Nakon napomene o izmjenama u dnevnom redu u odnosu na Plan rada Savjeta za 2011. godinu, uz 

 
  

1.  
Savjeta 
a) 

 
b)  prostora Crne Gore 
c) 

 
2.  

a) Pregled svih projekata i aktivnosti 
b) u uz primjenu TNA 

 
3. 

 razvoj i Radna grupa Savjeta za ovu temu 
4. 

- 
Nacionalnim parkovima  

5. Razmatra    
6. Pitanja i prijedlozi  

 
********* 

.  
 
Predsjednik Savjeta je od aprilske sjednice aktivno radile tri Radne grupe 

Savjeta  

 

*** 

 

je predstavio rad Radne grupe Savjeta   
koja je u periodu od aprila do jula 2011. godine razmatrala Predlog zakona o gr , 

  Savjet usvojio na predlog 
Radne grupe i pravovremeno uputio resornom Ministarstvu  Zakona do 

Privrednu komoru Crne Gore da sprovode u resornom Ministarstvu obuke o novim procedurama. Istakao je i 



!"

"

ancelarije za odr ata za 
adne grupe u cjelosti je 

 
 

 
regulativnom EU,  je da se resorno Ministarstvo za postupnu 
primjenu zakonske regulative u ovoj oblasti skih 
proizvoda koje bi nastalo da su se novi propisi uveli tek 2014. godine. Naglasio je da je Zakon usvojen kako 
bi se privrednici upoznali sa novom 

. Uz napomenu da su nove odrednice regulative 
EU komplementarne sa novim Zakonom, podsjetio je da Zakona pristupati 
isti stupi na snagu 2014. godine. Izrazio je i spremnost da
procedure. 
 
Predsjednik Savjeta je ocijenio korisnim rad Radne grupe i ostavio otvorenom se 
posredstvom K ancelar i je obezbi jedi dodatna intezivna komunikaci ja Radne grupe Savjeta i 
Ministarstva kako bi se do usvajanja Zakona u Parlamentu   novembra,  

. Sugerisao je doradu teksta Zakona u formi amandmanskih intervencija 
koje se odnose na harmonizaciju sa novom evropskom regulativom.  
 

*** 
 
Miodrag Burzan, koordinator druge Radne gru  
obavijestio je  
procedurom formirana Radna grupa za prostora Crne Gore u srijedu, 
20. jula 2011. godine.  zadatkom 
Radne grupe  da e u domenu prostornog 
razvoja, uslova njegove valorizacije, planiranj

 Kao dio upoznavanja sa 
segmente iz Inicijalnog elaborata za 

formiranje Radne grupe.  
 
Predsjednik Savjeta je ocijenio pozitivnim  nove Radne grupe Savjeta kao i njen sastav. 
Posebno je  u rad ovog tijela, ali i potrebu za 
ostvarivanjem dobre saradnje sa resornim ministarstvima u cilju dobijanja pouzdanih podataka i u kasnijem 
radu . 
 

*** 
 

Predsjednik Savjeta je 
aktivnost, a to je usvajanje -Water

  polovinom 
  

 
*** 

 
Predsjednik Savjeta  jul o.g. 

samim sjednicama. 
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********* 
 2.  

 
 

 
 izvijestila je Savjet o 

projektima i aktivnostima  proteklih sedam mjeseci. Kroz predstavljanje etiri 
kategorije aktivnosti: , pokazni projekti,  
obaveze i donatorski projekti -resorski karakter mandata Kancelarije kao i njena va

 (prezentacija je u cjelosti 
) 

  
, nacionalni ekspert na projektu  u Crnoj Gori uz primjenu 

, ukratko je predstavila projekat koji Kancelarija za 
andskog Ministarstva stanovanja

sredine od maja o.g. 
st

alnih, EU i UN politika. (prezentacija je u 
u prilogu 4) 
 
Predsjednik Savjeta je konstatovao da je  

 i izrazio nadu da ja i turizma biti od 
koristi u  Odjeljenja  
unutar Ministarstva. Ocijenio je da se  i 

da se rezultati projekt  ponovo predstave Savjetu. 
 

********* 
 

 
 
 

 je predstavila 
razvoja 
Savjeta sa  koja su postojala , a poseban osvrt je dat na pregled stepena 
spro -a kao i na  u 

svega jedna petina mjera koje su imale za rok 
, a da se jed

aktivnosti, ocijenjeno je da se  
 

 
Od pozitivnih trendova, izdvojeni su dobija

 resornog ministarstva i 
UNICEF-a, a egzaktnih podataka o 
emisijama CO2 na nacionalnom nivou. Kao negativni trendovi predstavljeni su nastavak uticaja svjetske 
finansijske krize na bankarski sektor, ek nedovoljno adekvatno 
zakonodavstva , 

ne i 
m 
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u oblastima upravljanja 
otpadom i  (prezentacija se 
u cjelosti nalazi u prilogu 5) 
 
Andri ja Lompar  
Gori jednako ni atraktivna ni  te da ih
instrumente i mehanizme, 

 treba 
 svih u ispunjenju cilja  

pomorstvo i ostale grane a postane jedan od prioritetnih ciljeva u narednom periodu, posebno 
 

aktivnostima Ministarstva  lovila i dva projekta 
aglasio je 

 i 
monitoringa  
 

 je podsjetio da je Vlada donijela odluku Plana posebne namjene 
 posebno biti apostrofiran plan 

za
konvencije, do jeseni kompletirati . Kao dio konkretnih aktivnosti, 
istakao je da je  oblasti tretmana otpadnih voda, 

 
 
Miodrag Burzan je podsjetio prisutne na teori ju teritori jalnog kapitala 

  u skladu sa tim konceptom, 
ostatka teritorija. 
 

 je e 
pohvalila formiranja Tima 
koordinatora predstavnika svih resora 

ova novoformirana struktura a i u dalje 
procese, kao i da je koordinatore potrebno 
kao dio svog redovnog posla. 

integraciju Kancelarije u Ministarstv
razvoja i turizma, -resorna 
karakteristika i mandat Kancelarije
razvoja ne bude rad samo jednog . 
pohvalila je proces i napredak u metodologiji 
ostalim zemljama u regionu. 
 
Dragoljub  je pohvalio novu metodologiju i sam format dokumenta. P , radi 
preglednosti, posebnom bojom ili na neki drug tabeli 
koordinatora,  i dalji rad na definisanju indikatora. 
 
Branko Lukovac je, ,  da Radna 

ao je da bi u proces davanja ocjena o stepenu sprovedenosti 
mjera iz Akcionog plana, kroz participativni proces, u narednom periodu trebalo 
predstavnika nauke, privrede, lokalne uprave i nevladinog sektora kao korektiv oc jena resora. 
Ko  
 
Predsjednik Savjeta je ocijenio da se zaista radi o 

, ali istovremeno dodao postali jasnij i 
nedostaci u implementaci j i zadataka Strategije. Predsjednik je 
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Vladi na usvajanje, kao i da sa Radnom grupom Savjeta za ovu temu  u 
cilju inteziviranja napora Vlade da se ispune zadaci iz Strategije i napravi revizija ili rebalans Akcionog 
plana u cilju sagledavanja razloga zbog kojih zadaci nisu ispunjeni.  
 

********* 
re da se 

 
 

Branko Lukovac, koordinator Radne grupe Savjeta 
parkovima, predstavio je ovaj dokument napravljen u 
pravo vrijeme  od 

. deset preporuka 
 i 

 (tekst Analize se u cjelosti nalazi u prilogu 6).  
 
Dragoljub tri izmjene: da se 

o  taj stav kvantifikuje, posebno 
koriguje  na trinaestoj 

strani teksta o ulozi medija i da se enost ideji  
je Crna Gora na vrijeme  

.  
 

se slo glasio da 
napretke u normativnom dijelu koji su postignuti, kao i  iz pedesetih ih 
godina kada je u pitanju tretman otpadnih voda i komunalni otpad. Ukazao je da moramo biti svjesni male 
teritorije Crne Gore,  prostora i malog broja stanovnika 

da 
C rna Gora upravo zbog svoje vel ine ima problem sa im
Evropske uni je i da moramo ost u odnosu na evropsku regulativu.  
 
Kao primjer je naveo oblast  koja je na nivou Crne Gore neisplativa zbog nepostojanja dovoljne 

 koji bi se koristio. 
tehnologijama koje su dominante u Evropskoj uniji. S se sa nalazima Analize u pogledu postojanja 

dnje na 
P. 

odnosi na , po  kojim se forsira 

 
  
Miodrag Burzan se osvrnuo na navode povodom prenamjene upotrebe poljopri  

lo 
Podsjetio je i da je u Americi obrada otpada jedan od najisplativi j ih poslova i iskazao uvjerenje da i za 

. 
 
Branko Lukovac 
su se inostrani partneri, koji su ranije dolazili u Crnu Goru, interesovali 
otpada, kao da je i tada postojala procjena da su Crnoj Gori potrebne tri fabrike za preradu otpada 
umjesto konstantnog formiranja sanitarnih deponija koje samo zauzimaju mjesto, 
negativne reakcije kod . 
 
Predsjednik Savjeta je  
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1) da Savjet treba   i da se K ancelar i ja 
Ministarstvo da dokument pripreme i upodobe za dal je razmatranje na V ladi kao 

ke koji bi mogli biti korisni  
2) da se  Parlamentu da se 20. septembra o.g.  

vanredna sjednica , 
predstavnike civilnog i ostalih segmenata  

3) da se , u saradnji sa Radnom grupom za ovu temu, u 
septembru organizuje okrugli sto na predstavljena i razmatrana Analiza. 

4) ize u oblasti 
upravl janja otpadom treba usmjeriti u pravcu definisanja najmoderni j ih i 

, 
koja nastaje 

zauzimanjem prostora sanitarnim deponijama odnosno raspotranjenim 
predjelima gdje nema deponija. 

 

 
 

********* 
 

  
 
 

a Savjeta, je podsjetila da je ova tema razmatrana na 17. sjednici 

 
 
Branko Lukovac  
podsjetio, ni prethodnom predstavljanju ideje o osnivanju Centra na 17. sjednici Savjeta nije prisustvovao 

tri : da se Kancelarija vremenom 
pretvori u Centar; da se Centar osnuje pri Univerzitetu kao samostalna institucija ili da se formira 
nezavisna institucija kroz model parnerstva Univerziteta i Vlade. (prijedlog o formiranju Centra je u cjelosti 

  
 

je podsjetio na stav Vlade 

. Dodao je da treba 

problemim
konkretni projekti u ovoj oblasti. 
 
Miodrag Burzan 
putem ukidanja starih 

 
 

 
planiranih aktivnosti Centra. 
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predv o ideju o prerastanju 
Kancelarije u Centar, ne samo u strogo-  
 
Dragoljub   je otvorio pitanje da li se treba vratiti prvobitnoj ideji o formiranju istinskog 

 
 
Branko Lukovac je istakao da je , te da je osnovna 

 
 

je podsjetila da 
Centrom   sabiranja razvojnih 

brazovna, a ne samo promotivna 

 
 

na regionalni nivo.  
 

je ne postoje sredstva za formiranje 
Centra

inoviranim dokumentom. Dodala je da bi bilo korisno da 
  

 
 

 

SE K R E T A R K A           PR E DSJE DNI K  
Bo            
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